



## Nawaf Alhoshan

Chief Strategy & Business Development Officer  
Saudi Arabian Military Industries (SAMI)

### EXECUTIVE BIOGRAPHY

As the Chief Strategy & Business Development Officer at SAMI, Nawaf Alhoshan is responsible for managing the development and execution of SAMI's corporate strategy in line with the national defense strategy of Saudi Arabia, as well as leading the business development of SAMI as well as managing mergers and acquisitions.

Alhoshan brings more than two decades of strategic planning and business development experience to the role, having held leadership roles in companies across the defense and ICT sectors in the Kingdom of Saudi Arabia, including GAMI, National Technology Development Program, STC and Raz Group. Prior to joining SAMI, he was the Deputy Minister of Technology Development at the Saudi Ministry of Communications and Information Technology.

Nawaf holds a BSC in Computer Science from King Saud University and an EMBA from the King Fahd University of Petroleum and Minerals.

SAMI was established in May 2017, as a wholly owned company of the Public Investment Fund (PIF) working under the directives outlined in the Saudi Vision 2030. Aiming to be among the top 25 defense industries companies in the world by 2030, SAMI plays a significant role in contributing to the localization of 50% of the Kingdom's defense spending, a key target of Saudi Vision 2030. SAMI combines the latest technologies and the best national talents, with the aim of developing innovative defense products and services of global specifications across its five business divisions: SAMI Aerospace, SAMI Land, SAMI Sea, SAMI Defense Systems, and SAMI Advanced Electronics. It also focuses on increasing exports and bringing International investment to the Kingdoms defense industries sector.

[Saudi Arabian Military Industries \(SAMI\)](#)



## نواف الحوشان

الرئيس التنفيذي للاستراتيجية وتطوير الأعمال  
الشركة السعودية للصناعات العسكرية (SAMI)



### السيرة الذاتية التنفيذية

شركة SAMI، إحدى شركات صندوق الاستثمارات العامة، تأسست في مايو 2017م، تعنى بتطوير ودعم الصناعات الدفاعية في المملكة العربية السعودية وتعزيز اكتفائها الذاتي، وتلعب دورًا رئيسيًا للمساهمة بتوطين 50% من إنفاقها الدفاعي ضمن أبرز مستهدفات رؤية السعودية 2030. وتطمح لتكون ضمن أفضل 25 شركة في هذا القطاع على مستوى العالم.

تستند الشركة إلى أحدث التقنيات وأفضل الكفاءات الوطنية بهدف تطوير منتجات وخدمات دفاعية مبتكرة بمواصفات عالمية، وذلك من خلال وحدات قطاعاتها الخمس الرئيسية، وهي: الأنظمة الطيران والفضاء، والأنظمة الأرضية، والأنظمة البحرية، والأنظمة الدفاعية، والإلكترونيات المتقدمة. وتركز الشركة على الإسهام في زيادة الصادرات، واستقطاب الاستثمارات الأجنبية إلى قطاع الصناعات الدفاعية الوطني.

يشغل نواف الحوشان، منصب الرئيس التنفيذي للاستراتيجية وتطوير الأعمال في شركة SAMI، حيث يتولى مهام إدارة تطوير ومتابعة تنفيذ الاستراتيجية الشاملة لشركة SAMI بما يتماشى مع استراتيجية الدفاع الوطني في المملكة العربية السعودية، كما يتولى قيادة تطوير أعمال الشركة من خلال التوسع محليًا وإقليميًا وإدارة عمليات الاستحواذ وتأسيس الشركات.

يتمتع الحوشان بخبرة واسعة تمتد لأكثر من عقدين في مجال التخطيط الاستراتيجي وتطوير الأعمال اكتسبها من خلال العديد من المناصب القيادية التي تولها في العديد من الشركات في قطاع الدفاع والاتصالات وتقنية المعلومات في المملكة العربية السعودية بما في ذلك الهيئة العامة للصناعات العسكرية والبرنامج الوطني لتنمية تقنية المعلومات وشركة الاتصالات السعودية ومجموعة راز. قبل انضمامه إلى SAMI، شغل الحوشان منصب وكيل وزارة الاتصالات وتقنية المعلومات للتكنولوجيا.

#### Saudi Arabian Military Industries (SAMI)

يحمل الحوشان شهادة الماجستير في إدارة الأعمال من جامعة الملك فهد للبترول والمعادن بالإضافة إلى شهادة البكالوريوس في علوم الحاسب من جامعة الملك سعود.